



الهيئة العامة للزكاة والدخل
General Authority of Zakat & Tax

GAZT.GOV.SA

Dear Taxpayer

As per the Transfer Pricing Bylaws ("Bylaws"), all Taxpayers in the Kingdom to whom paragraphs (A) or (B) of Article 18 of the Bylaws are applicable are required to file a Country-by-Country Report ("CbCR") if the annual consolidated revenue of the Multi-national Enterprise Groups ("MNE Group") to which they belong exceeds **3.2 Billion SAR** during the year immediately preceding the current Reporting Year, as reflected in the MNE Group's Consolidated Financial Statements for that preceding year. CbCRs must be submitted to the Authority not later than 12 months .after the last day of the Reporting Year of the MNE Group .The General Authority of Zakat and Tax would like to announce that "the portal is now available at GAZT website to register and .submit CbCRs for the 2018 Reporting Year

[/https://fatcaaeoi.gazt.gov.sa/DZITPortal](https://fatcaaeoi.gazt.gov.sa/DZITPortal)

Note that with respect to MNE Groups that file CbCRs in other jurisdictions (eg. the jurisdiction in which the Ultimate Parent Entity or Surrogate Parent Entity is a tax resident), if the CbCR filing threshold under the laws of that jurisdiction is not the equivalent of **3.2 Billion SAR** and no CbCR is filed for a certain year only because the MNE Group's consolidated revenues have not met the filing threshold as per the laws of that jurisdiction, then Taxpayers in the Kingdom belonging to that MNE Group are not required to file a CbCR in the Kingdom for that year

عزيزي المكلف

حسب ما تقتضيه تعليمات تسعير المعاملات فإنه يجب على المكلفين الملزمين بتقديم التقرير الخاص لكل دولة (التقرير) وفقاً لأحكام الفقرتين (أ) و (ب) من المادة الثامنة عشر من تعليمات تسعير المعاملات أن يقومون بتقديم التقارير الخاصة لكل دولة في حال تجاوزت إيرادات مجموعة الشركات المتعددة الجنسيات التي يتبعها المكلفين الملزمين بتقديم التقرير **3.2 مليار ريال** وفقاً لقوائمها المالية الموحدة للسنة الضريبية التي تسبق السنة الضريبية للإقرار وذلك خلال مدة لا تتجاوز 12 شهراً بعد نهاية السنة الضريبية لمجموعة الشركات متعددة الجنسيات. وعليه تود الهيئة العامة للزكاة والدخل إبلاغكم بأنه تم فتح البوابة الإلكترونية على موقع الهيئة للتسجيل ورفع التقرير الخاص لكل دولة لعام 2018 عبر الرابط أدناه.

[/https://fatcaaeoi.gazt.gov.sa/DZITPortal](https://fatcaaeoi.gazt.gov.sa/DZITPortal)

وبجدر بالذكر أنه بالنسبة لمجموعة الشركات متعددة الجنسيات التي تقوم بتقديم التقرير في دولة أخرى (أي في دولة الإقامة الضريبية للكيان المبلغ مثل الكيان الأم النهائي أو الكيان البديل للشركة الأم النهائية للمجموعة) بموجب القوانين والأنظمة المعمول بها في تلك الدولة، في حال كان الحد القانوني لقيمة إيرادات المجموعة المطبق في تلك الدولة وفقاً لقوانينها وأنظمتها لا يعادل الحد المطبق في المملكة (**3,2 مليار ريال**) ولم تتجاوز إيرادات مجموعة الشركات متعددة الجنسيات الحد القانوني وفقاً لقوانين تلك الدولة، فإنه لن يكون المكلفين بالمملكة التابعين لتلك المجموعات ملزمين بتقديم التقرير الخاص بكل دولة للهيئة عن تلك السنة.

الهيئة العامة للزكاة والدخل
General Authority of Zakat & Tax